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BOALĂ ȘI ÎN 
SUFERINȚĂ

P U T E R E A  L U I  Î N



Pastorul, învățătorul și autorul Dr. Adrian 

Rogers a făcut cunoscută dragostea 

lui Isus Hristos oamenilor din lumea 

întreagă și a infl uențat nenumărate vieți 

prezentând adevărul biblic profund cu 

o așa simplitate încât un copil de 5 ani 

îl poate înțelege și totuși continuând să 

vorbească inimii unui adult de 50 de ani.

Dragostea de Mare Preț (Love Worth Finding) 

a luat fi ință în 1987 ca lucrarea de misiune 

prin radio și televiziune a Dr. Adrian Rogers 

și rămâne sursa exclusivă de transmitere a 

tuturor învățăturilor lui astăzi. Conectându-i 

pe alții cu înțelepciunea lui biblică, simplu 

rostită și neschimbătoare, prin resurse precum 

cărți, materiale video și înregistrări audio, 

conținut digital și alte mijloace media, căutăm 

nu doar să le oferim speranța lui Isus celor 

care nu sunt creștini, ci și să-i încurajăm și să-i 

consolidăm în credință pe creștinii practicanți.

https://ROMANA.lwf.org/
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Această broșură este compilată din mai multe 
dintre mesajele lui Adrian Rogers, inclusiv De Ce 

Nu Vindecă Dumnezeu Toți Sfinții Bolnavi (#0405), 
Cum Să Stai Când Nu Înțelegi (#1723) și Cum Să 

Fii Recunoscător Când Nu Simți Asta (#1881).

Dumnezeu te poate folosi cu  
ceea ce ai, acolo unde ești. Și El îți 

va purta de grijă fiecărei nevoi.

D R .  A D R I A N  R O G E R S

ADEVĂRUL CE MERITĂ ÎMPĂRTĂȘIT

Împlinind ultimele cuvinte pe care ni le-a 
lăsat ca învățătură Domnul Isus în Matei 

28:19, colecțiile Adevărul ce Merită Împărtășit 
ale organizației Dragostea de Mare Preț 
sunt destinate pentru a fi folosite atât în 

creșterea ta personală cât și, mai important, în 
misiunea ta de a ”merge și a face ucenici...”

lwf.org / sermons/audio/how-to-be-thankful- 

when-you-dont-feel-like-it-1881

https://www.lwf.org/sermons/audio/how-to-be-thankful-when-you-dont-feel-like-it-1881


1

Puterea Lui în boală 
și în suferință

Acest mesaj are un înțeles foarte personal 
pentru noi, cei de la Love Worth Finding 
(Dragostea de mare preț). Oricine l-a 
ascultat pe Adrian Rogers știe că el credea 
din toată inima toate afirmațiile din acest 
mesaj. Și știm că s-ar fi bucurat foarte mult 
să afle că plecarea sa acasă și vindecarea 
finală au adus glorie lui Dumnezeu și 
mântuire sufletului. 

Luați orice adunare de oameni- chiar și una mica- 
și veți găsi cel puțin o persoană, și de obicei mai 
multe, care suferă sau are o problemă fizică. De 
fapt, multe persoane care citesc această broșură 
sunt foarte bolnave. Unii sunt dintre cei mai 
deosebiți sfinți ai lui Dumnezeu.

Să vă reamintesc că omul care a scris cea mai 
mare parte a Noului Testament, uriașul spiritual 
și apostol Pavel, a fost, de asemenea, un om care, 
după propria sa mărturisire, era bolnav și slab? De 
fapt, el avea puterea de a-i vindeca pe alții, însă el 
însuși purta în trupul său o boală care nu l-a părăsit 
niciodată. 

În introducere, dați-mi voie să încep cu trei 
adevăruri despre vindecare pe care le cred cu toată 
inima mea.
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1. Dumnezeu vindecă bolnavi în mod miraculos.
2. De multe ori, este planul lui Dumnezeu să 

folosească doctori și medicamente.
3. Nu întotdeauna este voia lui Dumnezeu să 

vindece.

Ați auzit vreodată pe cineva spunând că dacă 
ești în regulă cu Dumnezeu, nu poți fi bolnav? Sau 
dacă ești în regulă cu Dumnezeu nu îți poți pierde 
locul de muncă. Dacă ești în regulă cu Dumnezeu 
nu vei cunoaște boala și durerea. Ați auzit vreuna 
dintre aceste afirmații?

Sunt unii care stau în fața mulțimilor de 
oameni și-i învață asta. Ei spun că dacă te pui bine 
cu Dumnezeu, vei avea cheia de la Fort Knox. (n.tr. 
Fort Knox este unul din cele mai protejate locuri 
din lume în care se păstrează comori naționale, 
documente strict secrete, armament etc. ; este 
cunoscut ca depozitul de lingouri al SUA) Vei fi 
sănătos și bogat și nu vei mai cunoaște niciodată 
durerea sau necazul.  Un singur lucru este greșit 
cu asta. Este o minciună. Există un cuvânt grecesc 
pentru aceasta, și anume: ”născocire”.

Este foarte clar în Scriptură că poți fi în pace cu 
Dumnezeu și totuși să fii bolnav. Apostolul Pavel, 
un mare om al lui Dumnezeu, a fost însoțit de boală 
pe parcursul întregii lui lucrări. El se referea la 
aceasta ca la ”țepuș în carne” (n.tr. în limba engleză 
este tradus ”spin”). Acesta nu e un ghimpe ca acela 
pe care îl vedem la un tufiș de trandafiri. Greaca 
indică faptul că acest cuvânt, spin, ar trebui tradus 
mai exact ”țăruș” Era un țăruș înfipt pe care Pavel 
îl suportase de mult timp. El spune: ”De trei ori am 
rugat pe Domnul să mi-l ia” (2 Corinteni 12:8). Nu 
se referă la faptul că el a zis de trei ori: ”Doamne, 
îndepărtează-l, îndepărtează-l, îndepărtează-l”. Se 
referă la faptul că a avut trei perioade prelungite 
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de post și rugăciune, căutând fața lui Dumnezeu: 
”Doamne, îndepărtează acest lucru de la mine”.

Vreau să vă pun o întrebare. Folosindu-vă de 
imaginație, vizualizați-l pe apostolul Pavel. Dacă ar 
sta în fața voastră astăzi, cum credeți că ar arăta? 
Cel mai probabil nu ar fi nici frumos, nici impunător. 
De fapt, probabil nu ar fi atât de plăcut de privit. 
Este posibil ca el să fi fost firav, bolnav, probabil 
cu o vedere foarte slabă. Eu mi-l imaginez și puțin 
aplecat de spate. Ar fi, cumva, plin de cicatrici. Ar fi 
un om foarte slab din punct de vedere fizic.

Iată câteva versete care ne dezvăluie mai multe 
despre Pavel, în propriile cuvinte: ”Eu însumi, când 
am venit în mijlocul vostru, am fost slab, fricos 
și plin de cutremur”. Poate îi tremura mâna în 
timp ce vorbea. ”Și învățătura și propovăduirea 
mea nu stăteau în vorbirile înduplecătoare ale 
înțelepciunii...” (1 Corinteni 2:3-4). Ca orator, nu ar 
fi absolvit niciodată un curs Dale Carnegie. Când 
a scris în 1 Corinteni 1:27a: ”Dar Dumnezeu a ales 
lucrurile nebune ale lumii ca să le facă de rușine 
pe cele înțelepte”, Pavel se descria pe sine însuși la 
fel de mult ca și pe alții. 

A fost un om care nu numai că a suferit, dar a 
suferit enorm. Pavel a scris despre suferința sa în 
aceste pasaje către Corinteni:

Căci, după cum avem parte din belșug 
de suferințele lui Hristos, tot așa, prin 
Hristos avem parte din belșug și de 
mângâiere… Ba încă ne spunea gândul 
că trebuie să murim, pentru ca să ne 
punem încrederea nu în noi înșine, ci în 
Dumnezeu, care înviază morții… Și ca 
să nu mă umflu de mândrie din pricina 
strălucirii acestor descoperiri, mi-a fost 
pus un țepuș în carne, un sol al Satanei, ca 
să mă pălmuiască și să mă împiedice să mă 
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îngâmf. De trei ori am rugat pe Domnul să 
mi-l ia. Și El mi-a zis: ”Harul Meu îți este 
de ajuns, căci puterea Mea în slăbiciune este 
făcută desăvârșită”. Deci mă voi lăuda mult 
mai bucuros cu slăbiciunile mele, pentru 
ca puterea lui Hristos să rămână în mine. 
(2 Corinteni 1:5, 9; 12:7-9).

Pavel nu s-a trezit cu infirmitatea lui peste 
noapte. Dacă citiți contextul, aceasta a venit asupra 
lui cu paisprezece ani în urmă. De trei ori L-a rugat 
pe Dumnezeu să o îndepărteze și de fiecare dată 
răspunsul a fost: ”Nu, nu o voi face”.

De ce nu a fost Pavel vindecat? Din cauză că 
era slab în credință? Nu, era puternic în credință. 
Pentru că avea păcat în viața lui? Nu, inima lui era 
curată. Era în afara voii lui Dumnezeu? Nu, el umbla 
mână în mână cu Domnul.

Și Pavel nu este singurul exemplu de slujitor al 
lui Dumnezeu care nu a fost vindecat. De exemplu, 
prietenul și colaboratorul său cu Evanghelia, 
Trofim. În 2 Timotei 4:20, Pavel spune cu privire 
la fratele lui drag: ”Pe Trofim l-am lăsat bolnav în 
Milet.”

Pavel avea putere să vindece, dar în mod 
evident nu putea să-i vindece pe toți. Cu siguranță 
nu a putut să-l vindece pe Trofim, pentru că sigur 
l-ar fi vindecat dacă ar fi putut. 

Mai mult, aduceți-vă aminte ce îi spunea Pavel 
tânărului Timotei: ”Să nu mai bei numai apă, ci să 
iei și câte puțin vin din pricina stomacului tău și 
din pricina deselor tale îmbolnăviri” (1 Timotei 
5:23).

Pavel îi spune: ”Iată ce te poate ajuta să faci 
față deselor tale îmbolnăviri- datorită condiției 
stomacului tău, bea suc de fructe și adaugă-l în apă 
pentru a scădea conținutul alcalin preponderent 
din apă”. Timotei, un om al lui Dumnezeu care-L 
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iubea pe Domnul cu toată inima lui, păstorea 
biserici. Îi era ca un fiu lui Pavel, și totuși era adesea 
bolnav.

Iată o imagine excelentă din Vechiul Testament. 
În 2 Împărați 13:14a, citim: ”Elisei s-a îmbolnăvit de 
o boală, de care a murit”.

De ce a murit Elisei? Era el un păcătos? 
Categoric nu. Bineînțeles, toți oamenii au păcătuit, 
dar citind Scriptura vei afla că Elisei era în perfectă 
legătură cu Dumnezeu și chiar pe patul de moarte 
el a făcut una dintre cele mai remarcabile profeții 
din întreaga Biblie. Cu toate acestea, iată un om 
al lui Dumnezeu, un profet excepțional, care s-a 
îmbolnăvit atât de rău încât a murit. 

Relatez toate acestea pentru a sesiza ceva 
important: Ar fi foarte periculos din partea noastră 
să arătăm cu degetul pe cineva care este bolnav și 
să spunem: ”Cu siguranță tu nu ești în regulă cu 
Dumnezeu, altfel n-ai fi fost bolnav ”. Bărbatul care 
a scris că era slăbit și bolnav, care avea un țepuș în 
carne, apostolul Pavel, a fost unul dintre cei mai 
mari oameni ai Scripturii. Și mulți dintre cei mai 
deosebiți sfinți ai lui Dumnezeu au avut de suferit 
acest fel de boală. 
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Putere

Este vreun scop în boală și în suferință? Dumnezeu, 
întotdeauna, are în vedere un scop plin de iubire, iar 
eu vreau să menționez patru posibilități cu privire 
la ceea ce poate rezulta prin boală și suferință.  

Puteți observa în 2 Corinteni 12:9 înțelepciunea 
pe care i-a dat-o Dumnezeul lui Pavel în ce privește 
boala sa. 

Și El mi-a zis: ”Harul Meu îți este de ajuns, 
căci puterea Mea în slăbiciune este făcută 
desăvârșită”. Deci mă voi lăuda mult mai 
bucuros cu slăbiciunile mele, pentru ca 
puterea lui Hristos să rămână în mine 
(sublinierea îmi aparține).

Ai observat asta? Motivul era ”ca puterea lui 
Hristos să rămână în mine”.

Puterea poate veni prin boală. Pavel a făcut o 
descoperire uimitoare: cu cât era mai slab din punct 
de vedere fizic, cu atât devenea mai puternic din 
punct de vedere spiritual. Uneori putem fi bolnavi 
pentru ca puterea lui Dumnezeu să se desfășoare 
prin noi. 

”Ca puterea lui Hristos să rămână în mine” 
este o frază neobișnuită. Cuvintele ”să rămână în 
mine” pot fi traduse, literalmente, ”a întinde un 
cort peste mine”. Puterea lui Dumnezeu se întinde 
peste trupul lui slab și bolnav ca un cort. Ce botez 
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puternic al puterii a avut apostolul Pavel! Acel 
cărturar și misionar, evreu mic de statură a  răscolit 
lumea pentru Isus Hristos într-un trup bolnav, 
slăbit, rahitic, cocoșat și zbârcit. Stătea în picioare 
cu mâinile-i tremurânde, cu genunchii ciocnindu-
se unul de altul și spunând: ”Știu că prezența mea 
stârnește dispreț, dar ”puterea lui Dumnezeu este 
întinsă peste mine ca un cort”. 

Când a realizat ce făcea Dumnezeu pentru el 
și prin el, Pavel L-a lăudat pe Domnul. ”Dacă n-ar 
fi făcut Dumnezeu aceasta pentru mine”, spunea 
Pavel, ”aș fi putut fi ispitit să mă încred în puterea 
mea proprie. Dar acum nu mă încred în tăria mea. 
Mă încred în Domnul”. Dumnezeu a vrut ca Pavel să 
folosească puterea Lui, nu pe cea proprie. 

PUTEREA NOASTRĂ POATE 
FI  SLĂBICIUNE

Este o lecție de învățat aici, și se aplică nu doar în 
boală, ci și în multe alte domenii. Ceea ce credem 
că ne face puternici poate fi punctul nostru cel mai 
slab. De multe ori spunem: ”Ei bine, am o minte 
bună. Dumnezeu o poate folosi”. Acolo te poate 
prinde diavolul. Spui: ”Am un corp puternic”. Acesta 
poate deveni instrumentul diavolului. Să îți spun 
ceva, prietene. Tăria ta îți poate fi cea mai mare 
slăbiciune. Oswald Chambers spunea: ”O putere 
nepăzită este o dublă slăbiciune ”.

Ceea ce credem că ne face 
puternici poate fi punctul 

nostru cel mai slab.
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Castelul Edinburgh din Scoția, care seamănă 
cu o fortăreață impunătoare așezată sus, pe un deal 
stâncos, a fost capturat în 1296. Iată cum.  Au pus 
santinele peste tot în jurul locurilor importante din 
castel, cu excepția unuia. De o parte era o stâncă 
așa de abruptă încât se credea că este imposibil ca 
fortăreața să fie vreodată atacată din acea direcție, 
așa că nu a fost plasată nicio santinelă acolo. Exact 
pe acea parte a venit dușmanul, iar castelul a fost 
capturat. A căzut în punctul cel mai puternic, 
pentru că acolo s-a lăsat garda jos. Dumnezeu este 
înțelept să ne arate că, uneori, locul puterii noastre 
este cu adevărat locul slăbiciunii noastre. 

SLĂBICIUNEA NOASTRĂ 
POATE FI PUTERE

Permiteți-mi să vă spun că, dimpotrivă, slăbiciunea 
noastră poate fi punctul nostru forte. Spunem: ”Nu 
pot face asta, nu pot face cealaltă”. Minunat. Atunci 
Îl poți lăsa pe Domnul să facă, nu? Când îți dai 
seama că ”Eu nu pot”, atunci spui: ”El poate, și Îl voi 
lăsa”. Este exact ce a făcut Dumnezeu cu apostolul 
Pavel. Și Pavel spune: ”Dumnezeu a îngăduit să fiu 
slab ca să pot fi puternic. Este un avantaj.”

Tu crezi că slăbiciunea ta este un handicap. Nu, 
slăbiciunea ta este un atu. Ce i-a spus Dumnezeu 
apostolului Pavel?

Și El mi-a zis: ”Harul Meu îți este de ajuns, 
căci puterea Mea în slăbiciune este făcută 
desăvârșită”. Deci mă voi lăuda mult mai 
bucuros cu slăbiciunile mele…căci, când 
sunt slab, atunci sunt tare (2 Corinteni 
12:9-10).
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Cu toate acestea, câteodată devenim stoici- 
chiar fataliști- și spunem: ”Ce nu poate fi vindecat 
trebuie îndurat”. Dar Pavel spune în versetul 9: 
”Ce nu poate fi vindecat poate aduce bucurie”: ”Mă 
voi lăuda mult mai bucuros cu slăbiciunile mele, 
pentru ca puterea lui Hristos să rămână în mine.”

Dacă ai ajuns la concluzia că, pentru oricare 
motiv, Dumnezeu are un alt plan, te conformezi 
acestuia. Vei spune: ”Doamne, mă voi bucura”, așa 
cum a făcut Iov în Iov 13:15a: ” Da, mă va ucide: 
n-am nimic de nădăjduit” (Deși mă va ucide, totuși 
mă voi încrede în El, lb. engl. în orig.,  n. tr.).  Aleluia! 
Mă voi lăuda cu slăbiciunile mele. I-ai mulțumit 
vreodată lui Dumnezeu pentru boala ta? De ce nu-I 
spui: ”Doamne dragă, mă voi lăuda cu slăbiciunile 
mele”. Când, în toate lucrurile, Îi aducem mulțumiri, 
Îl lăudăm și Îl binecuvântăm pe Domnul. 

S-AR PUTEA SĂ NU FIM 
SUFICIENT DE SLABI

S-ar putea să nu fim suficient de slabi- și aceasta 
poate fi problema noastră. Watchman Nee spunea 
o istorisire despre un chinez care se îneca. Implora 
ajutor, dar mulți din cei de pe mal nu știau să înoate. 
Pe țărm stătea un bărbat. Deși era un înotător, nu a 
intrat să-l salveze pe omul care se îneca. 

În cele din urmă, se părea că victima se 
scufunda în apă pentru ultima oară. Atunci, 
bărbatul de pe țărm a sărit și a înotat cu mișcări 
puternice, și-a pus mâinile în jurul lui și l-a adus la 
mal în siguranță. Dar privitorii nu s-au bucurat. De 
fapt, îl certau. Unul a spus: ”Nu cred că am văzut 
vreodată pe cineva atât de îndrăgostit de propria 
viață încât să aștepte atât de mult până să o salveze 
pe aceasta”.
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Salvatorul a răspuns: ”Tu nu înțelegi. Eu nu 
sunt un înotător atât de bun. Dacă aș fi ajuns acolo 
atunci când el încă lupta pentru viața lui, ne-ar fi 
înecat pe amândoi. A trebuit să aștept până când el 
a devenit suficient de slăbit pentru ca eu să-l pot 
salva. ”

Mă întreb câți dintre noi suntem slabi și 
credem că ne scufundăm pentru ultima oară, dar 
nu suntem încă suficient de slabi. Încă nu ne-am 
plecat capetele și n-am spus: ”O, Doamne, nu pot, 
dar Tu poți”.

Puterea poate veni prin boală. Cu siguranță 
a venit astfel în viața lui Pavel. Aceasta dă o nouă 
dimensiune și o nouă demnitate bolii și suferinței. 
Uneori, suferința ne este cel mai bun dascăl.  Nu 
vedem așa de clar ca atunci când privim prin ochi 
spălați de lacrimi. Când ajungem pe spate, atunci 
începem să privim fața lui Dumnezeu. Adesea, un 
pat de boală poate să ne învețe mai mult decât o 
predică.

Lumea a fost binecuvântată 
din abundență prin lucrarea 

celor care au fost bolnavi 
și care au suferit.  
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Rodirea

În urma puterii poate veni rodirea. Lumea a fost 
binecuvântată din abundență, nu întotdeauna prin 
lucrarea oamenilor sănătoși, bogați și fericiți, ci 
prin lucrarea celor care au fost bolnavi și care au 
suferit.

Gândiți-vă la Fannie Crosby, care a ajuns oarbă 
la șase luni și care nu a văzut niciodată lumina până 
când a văzut lumina cerului. Cu toate acestea, ea 
a scris mii de imnuri evanghelice. A atins viața 
creștinătății, poate, mai mult decât o va face 
vreodată vreunul din noi, și totuși îndrăznesc să 
spun că dacă nu era oarbă, Domnul nu ar fi folosit-o 
în modul în care a folosit-o. 

Paul Hutchins fusese, cândva, un evanghelist 
folosit de Domnul în mari campanii de mărimea 
orașelor. Exact când lucrarea lui se înflăcăra, a aflat 
că avea tuberculoză și că trebuie să stea închis, 
departe, un timp îndelungat. A scris următoarele 
cuvinte pe care mi-ar plăcea să vi le împărtășesc:

Dacă John Milton cel orb a putut să scrie 
Paradisul pierdut, dacă John Bunyan, în 
închisoarea Bedford a putut scrie Călătoria 
Creștinului, dacă Martin Luther, închis 
în Castelul Wartburg, a putut traduce tot 
Noul Testament în limba germană, dacă 
Robert Louis Stephenson, tuberculosul, 
suferind de sciatică, cu un braț imobilizat, 
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condamnat la tăcere și întuneric absolut, 
a putut crea O grădină de versuri pentru 
copii, dacă Pavel, închis într-o închisoare 
romană și legat în lanțuri de un paznic 
douăzeci și patru de ore pe zi, putea încă să 
proclame Evanghelia: dacă acești oameni, 
cu așa mari dezavantaje, au îndrăznit să 
facă progres și istorie, de ce nu am face și 
noi?

Aşa că, dacă suntem în necaz, suntem pentru 
mângâierea şi mântuirea voastră (2 Corinteni 1:6a).  
Pavel exprimă ce s-a întâmplat în viața lui datorită 
necazului. ”Am învățat să mă încred în Domnul, 
iar atunci când mă încred în Domnul, se întâmplă 
lucruri mărețe. Acest lucru mă face roditor.”

Pe lângă rădăcina credinței 
noastre, trebuie să privim și 

la rodul trăirii noastre pentru 
a ști dacă suntem sau nu 

cu adevărat mântuiți. 

”Ba încă ne spunea gândul că trebuie să 
murim, pentru ca să ne punem încrederea nu în 
noi înşine, ci în Dumnezeu, care înviază morţii.”(2 
Corinteni 1:9). Pe măsură ce continua, este clar că 
pentru Pavel fiecare zi era o zi a învierii. El spunea: 
”Doamne, dacă n-o faci Tu, nu se va face. Nu există 
vreo modalitate prin care pot lua acest trup slab, 
bolnăvicios al meu și să fac lucrarea. Dar, Doamne, 
Tu m-ai învățat o lecție. Nu mă mai încred în mine. 
Mă încred în Tine, Cel care înviază morții. Suferința 
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mea este pentru mângâierea și mântuirea lor (a 
credincioșilor)”.

Câteodată, boala și durerea ne fac foarte 
roditori. Isus a explicat că atunci când El vrea ca 
o mlădiță să aducă roadă, El o curăță. ” Pe orice 
mlădiţă care este în Mine şi n-aduce rod, El o taie, 
şi pe orice mlădiţă care aduce rod, o curăţeşte, ca 
să aducă şi mai mult rod” (Ioan 15:2).

El curăță mlădița să fie mai rodnică. Știți ce 
înseamnă o ”mlădiță curățată”? Înseamnă tăiere. 
Grădinarul ia cuțitul, merge în vie și începe să 
taie și să îndepărteze. Dacă vița ar putea vorbi, ar 
spune: ”Au! Doare! Nu face asta! De ce mă faci să 
sufăr în felul acesta?” Iar grădinarul, dacă ar putea 
vorbi cu mlădița, ar spune: ”Scopul meu nu este să 
te rănesc, ci să te fac mai roditoare”.

Un om se plimba printr-o livadă de meri în 
Shenandoah Valley și a văzut un copac încărcat 
de mere. Atât de încărcat era de fructe, încât 
îngrijitorul a fost nevoit să susțină ramurile cu 
stâlpi pentru a nu se rupe.  Omul care vizita livada, 
l-a întrebat pe îngrijitor: ”De ce este acest pom așa 
roditor?” 

”Domnule, nu o să vă vină să credeți, a spus 
îngrijitorul. Dar, cândva, acesta era unul dintre 
pomii noștri cel mai puțin productivi- până când, 
intenționat, l-am despicat în două.” Luaseră un 
topor și despicaseră tulpina mărului în două.

”De ce? ”a întrebat vizitatorul.
”Am înțeles că atunci când un pom nu are 

altceva decât ramuri și frunze, nimic altceva decât  
frunziș frumos și niciun fruct, dacă este rănit și 
vătămat, atunci va face rod.”

Cu siguranță, aceasta a fost realitatea din viața 
apostolului Pavel. 

Când soția mea, Joyce, și cu mine, am pierdut 
băiețelul nostru bebeluș, mi-aduc aminte că 



14

pastorul Allen Watson din West Palm Beach, Florida, 
un frate drag, și-a pus mâna în jurul umărului meu.. 
M-a tras lângă el și mi-a zis: ”Adrian, atunci când 
Dumnezeu vrea să folosească ceva, întotdeauna 
El mai întâi frânge. Dumnezeu va folosi aceasta în 
viața ta”. Boala și suferința pot să însemne nu doar 
putere, ci și rodire, iar aceasta ne face să avem 
demnitate în inimile și mințile noastre, care altfel 
nu ar fi prezentă. 
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Puritatea

Cu siguranță, Pavel a înțeles principiul conform 
căruia puritatea vine prin suferință și boală.

Deși nu cred că era vreun păcat pe care 
Dumnezeu să îl curățească în viața lui Pavel, e 
posibil să fi fost ceva de care Dumnezeu voia, poate, 
să îl ferească. În 1 Corinteni 11:30, Pavel se ocupă de 
problema lipsei de respect de la Masa Domnului și 
de alte păcate printre oameni: ”Din pricina aceasta 
sunt între voi mulți neputincioși și bolnavi și nu 
puțini dorm.”

Mulți corinteni muriseră deja din cauza 
păcatului din biserică și din cauza păcatului din 
viețile lor personale. Pavel pare că le oferă un motiv 
pentru acea îmbolnăvire în versetul 31: ”Dacă ne-
am judeca singuri, n-am fi judecați”. El vorbește 
de acea boală ca o judecată de la Dumnezeu. Dar 
spune că există o modalitate prin care putem scăpa 
de acea judecată: să ne judecăm singuri înainte ca 
Dumnezeu să o facă. Observați cum continuă în 
versetul 32: ” Dar când suntem judecaţi, suntem 
pedepsiţi de Domnul, ca să nu fim osândiţi odată 
cu lumea.”

De ce suntem pedepsiți? Biblia ne spune că 
suntem pedepsiți ca să putem fi făcuți părtași 
ai sfințeniei Lui (vezi Evrei 12:10). Câteodată 
când suntem judecați, ne îmbolnăvim. De ce ne 
îmbolnăvim? Ca să putem fi pedepsiți. Și de ce 
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suntem pedepsiți? Ca să fim curățiți. Boala are o 
modalitate de purificare.

Nu spun că toți care sunt bolnavi au nevoie 
să fie curățiți. Dar spun că este un beneficiu să fii 
bolnav. Puritatea poate veni prin suferință și boală. 
Iată alte pasaje din Scriptură care confirmă acel 
adevăr:

Dumnezeul oricărui har, care v-a chemat 
în Hristos Isus la slava Sa veşnică, după ce 
veţi suferi puţină vreme, vă va desăvârşi, 
vă va întări, vă va da putere şi vă va face 
neclintiţi. (1 Petru 5:10)

Suferința te poate face desăvârșit, te poate 
întări, îți poate da putere și te poate face neclintit. 
La aceasta s-a referit și Iov când a zis: ” …dacă m-ar 
încerca, aş ieşi curat ca aurul” (Iov 23:10).

Psalmistul a spus: ” Până ce am fost smerit, 
rătăceam; dar acum păzesc Cuvântul Tău” (Psalmul 
119:67). Vedeți, poate fi o putere purificatoare în 
boală și sunt foarte recunoscător pentru aceasta. 

Mulți poeți au scris despre această putere 
purificatoare. 

Stătea lângă cuptorul de șapte-ori încălzit
În timp ce prețiosul minereu era privit,
Și mai aproape cu privirea-i scrutătoare 
se-apleca
Înflăcărând văpaia ce tot mai mult îl 
încălzea. 

Știa că testul focului de metal poate fi trecut,
Iar El Îl dorea aurul cel mai pur făcut,
Căci o coroană chiar de Rege purtată se voia
Cu pietre prețioase încrustată o dorea.
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Astfel, aurul nostru-i în foc arzând zvârlit
Deși gândit-am noi: ”Nu, nu am fi dorit!”
Iar zgura nevăzută de noi El o privi
Cum dispărea, pierdută-i, căci iată, se topi. 

Și aurul străluce-n lumina-i tot mai mare,
Dar ochii-ncețoșați sunt de lacrimi, tot mai 
tare.
Căci vedem focul, dar, vai, nu-a Meșterului 
mână
Și-atâtea întrebări răsar din hâde temeri de 
făptură. 

Prețiosul aur însă, mai intens strălucește 
În timp ce Fața-I de deasupra continuu 
Se-oglindește
Și peste focul aprig se-apleacă, nevăzută
Dar cu-o privire dulce de dragoste nespusă .

Putem gândi că pe placul inimii Lui iubitoare
E să ne provoace clipa durerii, oare?
Nu, ci El vede prin crucea din prezent
Fericirea câștigului etern .

Așa că a așteptat acolo cu un ochi vigilent
Cu o dragoste puternică, statornică și… 
Excelent!
Aurul Său nu a suferit nici măcar cu puțin 
mai multă căldură
Decât era nevoie pentru a fi făcut bijuterie 
pură. 

Există putere purificatoare în suferință. Într-o 
zi vom putea spune, așa cum a spus Iov: ”Dacă 
m-ar încerca, aș ieși curat ca aurul” (Iov 23:10). Îi 
mulțumesc lui Dumnezeu că în boală și în suferință, 
El are scopuri pline de iubire. 
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Suferința te poate face 
desăvârșit, te poate întări, 

îți poate da putere și te 
poate face neclintit. 
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Laudă

De multe ori, prin suferința și boala noastră, 
Dumnezeu primește gloria. O mulțime de pasaje 
din Scriptură ne spun că noi învățăm să Îl lăudăm și 
să Îl glorificăm pe Dumnezeu atunci când suntem 
bolnavi. ”… El (Isus) a zis: Boala aceasta nu este spre 
moarte, ci spre slava lui Dumnezeu, pentru ca Fiul 
lui Dumnezeu să fie proslăvit prin ea” (Ioan 11:4).

Acest lucru este foarte clar. De multe ori, 
Dumnezeu Își primește gloria în modalități 
neobișnuite. Cu siguranță, dacă citiți restul 
capitolului, veți afla că boala lui Lazăr, moartea 
ulterioară și învierea i-au determinat pe mulți 
să creadă în Domnul Isus Hristos. Chiar moartea 
noastră trebuie să Îl glorifice pe Domnul. Biblia 
spune: ”Scumpă este înaintea Domnului moartea 
celor iubiți de El”(Psalmul 116:15).

Referindu-se la moartea lui Petru, Domnul 
nostru spunea: ”A zis lucrul acesta ca să arate cu 
cel fel de moarte va proslăvi Petru pe Dumnezeu” 
(Ioan 21:19a).

Prietene, aș vrea să-ți spun că Îl poți glorifica 
pe Dumnezeu cu sănătatea ta sau cu boala ta. Și Îl 
poți glorifica chiar prin moartea ta. 

Charles Spurgeon a spus:

Este imposibil ca omului iubit de Domnul 
să i se întâmple vreun rău. Cele mai 
zdrobitoare calamități nu pot decât 
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să-i scurteze călătoria și să-l grăbească 
spre răsplata sa. Pentru el, boala nu 
este boală, ci este binele într-o formă 
misterioasă. Pierderile îl îmbogățesc, boala 
îi este medicamentul, ocara îi este onoare. 
Moartea îi este câștig. Niciun rău, în sensul 
strict al cuvântului, nu i se poate întâmpla, 
pentru că totul lucrează spre bine. Fericit 
este cel care se află în această situație. El 
este în siguranță acolo unde alții sunt în 
pericol. El trăiește acolo unde alții mor. 

Nu este minunat ca în toate lucrurile Isus 
Hristos să aibă întâietatea? (vezi Coloseni 1:18). 
Și orice facem, să facem totul spre gloria lui 
Dumnezeu (vezi 1 Corinteni 10:31).

Înțelegem, prin Scriptură, 
că putem să ne încredem 
în inima iubitoare și bună 
a lui Dumnezeu- pentru 
că El niciodată nu te va 
lăsa, nici nu te va părăsi. 

Prietene, diavolul răspândește o minciună 
despre creștini. Este redată în cartea Iov. Diavolul 
îi spune lui Dumnezeu: ”Singurul motiv pentru 
care Iov Îți slujește este pentru că l-ai cumpărat. E 
doar un creștin de vreme bună; el nu Te iubește cu 
adevărat. Singurul motiv pentru care el Îți slujește 
este pentru că ai fost așa de bun cu el. Dacă l-ai 
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îmbolnăvi, el va nega că Te cunoaște. Te va blestema 
în față, Dumnezeule ” (vezi Iov 1:9-11).

Domnul răspunde: ”Tu nu-l cunoști pe robul 
meu, Iov. El nu Mă iubește pentru că e sănătos. 
El nu Mă iubește pentru că îi merg toate pe plac. 
Iov pur și simplu Mă iubește”. Dumnezeu a primit 
glorie prin viața lui Iov, care a suferit boală și 
durere, dar nu s-a lepădat de Dumnezeu. Și deși 
Iov a pus aceleași întrebări pe care le punem noi, 
el L-a glorificat pe Dumnezeu. Așa cum Dumnezeu 
l-a cunoscut pe Iov, Dumnezeu te cunoaște și pe 
tine și suferința din viața ta.

Eu cred că Dumnezeu v-a ales pe unii din voi, 
care citiți această broșură, să fiți aceia care să îi 
astupați gura diavolului. Când oamenii vă vor 
vedea lăudându-L pe Dumnezeu, glorificându-L și 
spunând, împreună cu Iov ”…da, mă va ucide; n-am 
nimic de nădăjduit” (Iov 13:15a) (deși mă va ucide, 
totuși mă voi încrede în El, lb. engl., orig., n.tr.), vor 
spune că în voi există o calitate a vieții care este 
diferită. 

Nu putem măsura lauda lui Dumnezeu care, 
uneori, vine prin boală și suferință. Isus a spus clar 
în Ioan 11:4: ”Boala aceasta nu este spre moarte, ci 
spre slava lui Dumnezeu”. 

Atât de mulți sfinți din zilele noastre și din 
trecut au discutat despre această problemă. 
Andrew Murray, un mare sfânt al zilelor trecute, 
spunea:

În timpuri de necaz, copilul încrezător în 
Dumnezeu poate spune la început: ”El m-a 
adus aici: prin voia Lui sunt la locul potrivit”. 
Apoi, ”El mă va păstra aici în dragostea 
Lui și îmi va oferi har în această încercare 
pentru a mă comporta ca un copil al Său”. 
Apoi, ”El va transforma încercarea într-o 
binecuvântare, învățându-mă lecțiile pe 
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care intenționează să mă învețe și lucrând 
în harul pe care vrea să-l reverse.” În cele 
din urmă, ”La timpul hotărât de El, El mă va 
izbăvi- cum și când, El știe”.

Nu este bine aceasta? Vedeți,

 ■ El m-a adus aici. Sunt aici prin hotărârea lui 
Dumnezeu și cu voia Lui.

 ■ El mă va păstra aici. Nimic nu ajunge la mine 
în afară de ce trece mai întâi prin El.

 ■ El mă va îndruma. Lucrând în har, sunt sub 
instruirea Lui.

 ■ El mă va izbăvi. La timpul Lui potrivit și în 
modul Lui înțelept, El mă va conduce

În cele din urmă, nu putem măsura ce primim 
prin boală și suferință. Totuși, înțelegem, prin 
Scriptură, că putem să ne încredem în inima 
iubitoare și bună a lui Dumnezeu- pentru că El 
niciodată nu te va lăsa, nici nu te va părăsi. 
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O rugăminte de final...

Prietenul meu, ți-ai dat viața Domnului? Ai tu 
siguranța că, dacă ar fi să mori chiar acum, ai 
merge direct în rai? Dacă nu, te rog oferă-mi 
oportunitatea de a-ți spune cum poți fi salvat, pe 
baza Cuvântului lui Dumnezeu.

RECUNOAȘTE-ȚI PĂCATUL

Mai întâi, trebuie să înțelegi și să recunoști că 
ești un păcătos. Biblia spune: ”Nu este niciun 
om neprihănit, niciunul măcar” (Romani 3:10). 
”Căci toți au păcătuit și sunt lipsiți de slava lui 
Dumnezeu” (Romani 3:23). Păcatul este o ofensă 
împotriva lui Dumnezeu, ofensă care atrage o 
pedeapsă severă: ”Fiindcă plata păcatului este 
moartea (separarea veșnică de dragostea și mila lui 
Dumnezeu), dar darul fără plată al lui Dumnezeu 
este viața veșnică în Isus Hristos, Domnul nostru” 
(Romani 6:23).

RENUNȚĂ LA EFORTURILE PERSONALE

În al doilea rând, trebuie să abandonezi orice efort 
de a te salva singur. Dacă ne-am fi putut mântui 
noi înșine, moartea lui Isus nu ar fi fost necesară! 
”A fi religios” nu te poate duce în rai. Biblia spune 
că ” El ne-a mântuit nu pentru faptele făcute de 
noi în neprihănire, ci pentru îndurarea Lui (a lui 
Dumnezeu)” (Tit 3:5). Mântuirea este prin harul 
lui Dumnezeu, ”... nu prin fapte, ca să nu se laude 
nimeni” (Efeseni 2:8-9).
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RECUNOAȘTE PREȚUL PLĂTIT DE HRISTOS

În al treilea rând, trebuie să crezi că Isus Hristos, 
Fiul lui Dumnezeu, a murit pentru păcatele tale. 
”Dar Dumnezeu Își arată dragostea față de noi 
prin faptul că, pe când eram noi încă păcătoși, 
Hristos a murit pentru noi” (Romani 5:8). Aceasta 
înseamnă că El a murit în locul tău. Datoria păcatului 
tău a fost plătită de sângele lui Isus Hristos care ”ne 
curățește de orice păcat” (1 Ioan 1:7).

ACCEPTĂ-L PE HRISTOS CA MÂNTUITOR AL TĂU

În al patrulea rând, trebuie să te încrezi în Isus 
Hristos și numai în El pentru mântuirea ta. ”Crede în 
Domnul Isus și vei fi mântuit” (Faptele apostolilor 
16:31). Mântuirea este darul lui Dumnezeu pentru 
tine! ”Darul fără plată al lui Dumnezeu este viața 
veșnică în Isus Hristos, Domnul nostru” (Romani 
6:23). ”În nimeni altul nu este mântuire, căci nu 
este sub cer niciun alt Nume dat oamenilor în 
care trebuie să fim mântuiți” (Faptele apostolilor 
4:12). Roagă-te sincer această rugăciune simplă:

Dragă Doamne, știu că sunt un păcătos. Știu că 
Tu mă  iubești și vrei să mă salvezi. Știu că nu mă pot 
mântui singur. Cred că Tu ești Fiul lui Dumnezeu 
care a murit pe cruce ca să plătească pentru păcatele 
mele. Cred că Dumnezeu Te-a înviat din morți. 
Renunț acum la păcatul meu și, prin credință, Te 
primesc ca Domn și Mântuitor. Iartă-mi păcatele 
și mântuiește-mă, Doamne Isus. În Numele Tău mă 
rog, Amin.

Dacă te-ai rugat această rugăciune astăzi, te 
rugăm spune-ne și nouă, contactându-ne la adresa 
de pe spatele acestei broșuri. Apoi, caută în zona ta 
o biserică ce Îl onorează pe Hristos și care crede 
Cuvântul Bibliei. Mergi la pastorul acelei biserici 
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și spune-i ce a făcut Dumnezeu pentru tine. Se va 
bucura împreună cu tine, și noi ne vom bucura de 
asemenea!

EU-CRED 

http://romana.lwf.org/descopera-l-pe-isus/eu-cred
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D R .  A D R I A N  R O G E R S

Îndrumă-i pe oameni 
spre Scriptură 

apoi dă-te din drum.
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În lumea egocentrică de azi, afl ată în ritm alert, 

este difi cil să găsești învățătură biblică de calitate, 

cu atât mai mult învățătură care să prezinte adevăr 

profund într-un mod simplu, în așa fel încât să 

poată fi  aplicat în viața de zi cu zi. Dragostea de 

Mare Preț (Love Worth Finding) înțelege această 

luptă și caută să-i ajute pe creștini să crească în 

credință prin învățăturile neschimbătoare prezentate 

de pastorul și învățătorul Dr. Adrian Rogers.

Preocuparea noastră este aceea de a facilita 

accesul necreștinilor, precum și al creștinilor mai 

noi sau mai vechi în credință la înțelepciunea 

biblică, simplu prezentată de-a lungul vieții sale. 

În timp ce răspândim Evanghelia Domnului 

Isus, dorința noastră este aceea ca toți oamenii 

să consolideze relația lor cu Dumnezeu.
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